
 

 

 

 

 

 

Dagsorden for møde og bestyrelsesseminar i:  Dato for møde:  

Bestyrelsen for Dansk Selskab for Fysioterapi  

 

25.-26. september 2022  

 

For referat:   Sted: 

Lars Tomlinson Fælleshuset Karre 81, 8000 Aarhus C. 

 

Deltagere (bestyrelsesmødet):  Afbud: 

Gitte Arnbjerg (GA) 

Lars Henrik Larsen (LH) 

Heidi Marie Brogner (HIB) (deltog ikke dag 2, d. 

26. sep.) 

Maja Helbo Jensen (MHJ) 

Christine Ginnerup (CG) 

 

Sune Virkelyst (SUV) 

Bibi Dige Heiberg (BDH) 

Lars Tomlinson (LT) 
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D. 25.-26. september 2022 afholdtes bestyrelsesseminar i bestyrelsen i Dansk 

Selskab for Fysioterapi (DSF), med følgende dagsorden: 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden 

2. Gennemgang af sidste layout af strategien 

3. DSF handleplan – status og opdatering  

4. Faglige kurser og organisering af DSF, faglige selskaber 

5. Repræsentantskabsmøde, DSF status  

6. Projekt faglige statusser (indstilling til HB) 

7. Studiedagen d. 21. september, VIA 

8. DSF handleplan – status og opdatering  

9. Eventuelt 
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1. Velkomst og godkendelse af dagsorden  

Gitte Arnbjerg bød velkommen, og gennemgik program for 
bestyrelsesseminaret. Der var stemning for, at tilpasse dagsordenen, 
sådan at HIB kunne deltage i de væsentligste punkter, i det at hun ikke 
havde mulighed for at deltage d. 26. september (dag 2).  
 

Konklusion 

Bestyrelsen godkendte dagsorden. 

 

Gennemgang af sidste lay-out af strategienBestyrelsen gennemgik opdateret 

udkast af DSF strategi. Der var enighed om, at strategien overordnet tegner 

DSF’s strategiske fokus og at den bør være offentlig og anvendes i dialogen 

med de faglige selskaber og resten af Danske Fysioterapeuter.  

Bestyrelsen pegede på, at Danske Fysioterapeuter skal være tydeligere 

beskrevet som primær intern samarbejdsrelation og tilsvarende tydeliggøre de 

eksterne samarbejdsrelationer. 

Konklusion 

Strategien færdiggøres med de faldne bemærkninger og kan herefter 

deles af bestyrelsen i samarbejdet med de faglige selskaber, Danske 

Fysioterapeuter og øvrige samarbejdsrelationer. 

 

 

2. Faglige kurser og organisering af DSF, faglige selskaber 

Bestyrelsen drøftede perspektiverne for en ny organisering af de faglige 

selskaber. Dette med særligt fokus på, at håndtere problemstillingen vedr. 

skat- og momshensyn, som er blevet præsenteret på de to seneste 

bestyrelsesmøder.  

På seneste bestyrelsesmøde var det besluttet, at der arbejdes videre med to 

løsningsmodeller på hhv. kort og længere sigte.  

På kort sigte, vil sagen tages op i koordineringsudvalget d. 5. oktober mhp. at 

give en indstilling til Hovedbestyrelsen. DSF peger på, at problemet er opstået 

som et ukendt aspekt af den aftale, som er indgået omkring overdragelsen af 

de faglige kurser. Derfor er det også vigtigt, at HB og Danske Fysioterapeuter 

vil bistå med at kompensere for ekstra udgifter. 

På mødet nævnte LT, at det formentlig vil være i omegnen af 150.000 kr. som 

ekstraordinære udgifter ved kursusadministration for de faglige selskaber. 

Bestyrelsen var her optaget af, at HB vil være med til at tage ejerskab til 

udfordringerne og således også involvere sig i løsningerne. 
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Bestyrelsen var desuden enige om, at der på den længere bane, såfremt 

selskaberne kan bakke op om dette, skal arbejdes med at alle selskaber 

overgår til ét fælles CVR nummer under DSF, hvorved at problemerne med 

fakturering af kursusadministration og skat på ”ikke-selskabs-medlemmer” 

løses.  

Bestyrelsen drøftede også perspektiverne på en lang horisont, hvor man 

måske kan overgå til én samlet organisering under Danske Fysioterapeuter. 

Det blev dog af flere bemærket, at man endnu ikke er på et sted, hvor  den 

gensidige forståelse og samarbejdet er tilstrækkelig modnet, og derfor er det 

ikke en model som er realistisk på nuværende tidspunkt. 

Endelig så godkendte besluttede bestyrelsen, at der i samarbejdet med 

Danske Fysioterapeuters sekretariat skal afklares en model, hvor de faglige 

selskaber fortsat har mulighed for at få fortaget kursusadministration hos 

kursusafdelingen hos Danske Fysioterapeuter. Den eksisterende aftale, hvor 

der pålægges et gebyr på 300 kr. pr. deltager, er aftalt til og med foråret. 

Bestyrelsen ønsker dog, bl.a. i lyset af at Groupcare systemet er forsinket til 

februar 2023, at aftalen fortsætter frem til udgangen af 2023. Dette også med 

henblik på, at der kan sikres ro til både selskaber og DSF sekretariatet. 

Konklusion 

Bestyrelsen drøftede perspektiver for samarbejdet omkring moms- og 

skattehensynet for de faglige kurser og organisering af de faglige 

selskaber.  

Bestyrelsen aftalte, at DSF sekretariat i samarbejde med GA afklarer 

aftale for administration af faglige kurser i samarbejde med Danske 

Fysioterapeuters kursusafdeling.  

 

 

3. Repræsentantskabsmøde, DSF status  

GA og LHL gav bestyrelsen en opsamling fra samarbejdet med Team Rep. 

med henblik på det fælles repræsentantskabsforslag ”Servicetjek af DSF, de 

faglige selskaber samt organisering ind i Danske Fysioterapeuter”. 

GA og LHL henviste i øvrigt til, at forslaget har været en drøftet på møde i 

Hovedbestyrelsen. GA og LHL var erklæret inhabile i drøftelsen, og kan derfor 

vanskeligt  kvalificere eller svare på spørgsmål i HB behandlingen. 

Bestyrelsen kvitterede for orienteringen. Desuden blev det aftalt, at der skal 

indkaldes til et fælles stormøde for både deltagere i repræsentantskabet og 

alle faglige selskaber. 

Konklusion 

Bestyrelsen modtog en status fra arbejdet med det fælles 

repræsentantskabsforslag. 
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Bestyrelsen besluttede, at der skal afholdes stormøde for alle 

interesserede (virtuelt) d. 10. oktober kl. 20.00. LT vil invitere alle 

selskaber og valgte repræsentantskabsdeltagere. 

 

 

 

4. Projekt faglige statusser (indstilling til HB) 

GA orienterede om, at der var fremsendt en ansøgning til DFys. sekretariatet 

med henblik på behandling på kommende HB møde, 11. oktober. 

Ansøgningen har fokus på at få bevilliget midler til, at udarbejde faglige 

statusser i samarbejde med de faglige selskaber. 

GA nævnte, at hun sammen med LT aftaler et formøde med Jeanette 

Præstegaard inden HB mødet, mhp. at gennemgå ansøgningen og 

perspektiverne for foreningen i de faglige statusser. 

Konklusion 

Bestyrelsen modtog en status ang. HB ansøgning om faglige statusser. 

 

5. Studiedagen d. 21. september, VIA 

SUV og LT orienterede fra studie på VIA d. 21. september. Arrangementet 

havde været vellykket med knap 60 studerende. 

SUV nævnte, at der var igangsat et spørgeskema med henblik på at få de 

studerendes evaluering af dagen. Der er desuden dialog med Danske 

Fysioterapeuter med henblik på at udvikle en fælles studiedag i 2023. 

 

6. Handleplan – status og opdatering 

Der blev, med baggrund i strategien samt hensynet til en balance mellem drift 

og udvikling, udarbejdet en handleplan for det kommende år.  se 

handleplanen. 

Overskrifter i handleplanen: 

1) Udvikle indsatsen omkring høringer og udpegninger 

2) Studerendeindsats 

3) Curriculumbaseret efteruddannelse 

4) Udvikling af faglige standarder 

5) Udvikling af de faglige kurser 

6) Udvikling af Danske Fysioterapeuters faglige selskaber og faglige miljøer 

(inkl. fælles DSF/selskabers oplæg til Repræsentantskab 2022) 

7) Understøttelse af faglige selskaber, herunder reducere de administrative 

byrder 

8) Synliggørelse af DSF’s resultater 
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9) Datadrevet fysioterapi 

10) Fokusere samarbejdet med de lægevidenskabelige selskaber (LVS) 

7. Eventuelt 

Der var ikke noget til punktet 


